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جايگزيني واگن هاي قطار 
تهران-زنجان-تهران با ريل باس رجا

طبق اعلام ش��رکت حمل و نقل 
ريل��ي رج��ا، به منظ��ور رفاه حال 
هموطن��ان، واگن هاي موجود در 
مس��ير تهران-زنجان-تهران با 
قطار ارم )ريل باس( ش��رکت رجا 

جايگزين ش��د.به گزارش خبرگزاري فارس، اين قطار مش��ابه با 
برنامه قبلي روزانه س��اعت 13:40 از تهران به زنجان و س��اعت 

6:30 از زنجان به تهران حرکت مي کند.
قطار ارم از قطارهاي خودکشش شرکت رجا است، از ويژگي هاي 
قطار ارم مي توان به فضاي ويژه مسافران، سيستم تهويه مطبوع 
و سيستم صوتي براي پخش موزيک و اطلاع رساني اشاره کرد.

سيستم تهويه مطبوع اين قطار متناسب با آب و هواي ايران در 
نظر گرفته ش��ده و عايق بندي مناس��ب براي کاهش س��ر و صدا 
و همچنين نفوذ گرد و غبار به واگن ها تعبيه ش��ده اس��ت.طبق 
اعلام رجا، براي بهره مندي هموطنان  از تسهيلات و تخفيفات 
دوره اي و لحظه اي براي سفر با قطارهاي مختلف شرکت رجا، 
اين شرکت اقدام به راه اندازي سامانه اطلاع رساني »سفر ارزان« 
بر روي شبکه تلگرام  کرده است، متقاضيان مي توانند با عضويت 
در اين س��امانه از آخرين تخفيفات قطارهاي رجا آگاهي يابند.

سامانه ارتباط با مشتريان و فروش بليت شرکت رجا نيز با شماره 
1539 از سراسر کشور پاسخگوي مسافران است.

تلاش براي کاهش فاصله
 هوانوردي ايران با دنيا

مديرعامل سابق هما درباره پيش زمينه هاي واگذاري ايران اير به 
بخش خصوصي گفت: قطعاً  واگذاري هما بايد پس از بازسازي و 
اصلاح ساختار انجام شود ضمن آنکه تضمين ارتقاي بهره وري 
ب��راي واگذاري ضروري اس��ت.به گ��زارش خبرگزاري فارس، 
فرهاد پرورش در جمع خبرنگاران با بيان اينکه ايکائو )سازمان 
هوان��وردي غير نظامي بين الملل��ي( تش��کيلاتي زيرمجموع��ه 
سازمان ملل است، بيان کرد: نقش ايکائو اين است که بر عملکرد 
شرکت هاي هواپيمايي در دنيا نظارت مي کند و هماهنگي بين 
شرکت ها را نيز انجام مي دهد.نماينده ايران در ايکائو با اشاره به 
اينکه کشور ايران از گذشته يک صندلي در ايکائو داشته است، 
اضافه کرد:  به دليل برخي از مشکلات، تغييرات  نمايندگي ايران 
در ايکائو در گذشته موانعي داشت که اکنون رفع شده است؛ به 
تازگي  با اعتماد وزير راه و شهرسازي و رئيس سازمان هواپيمايي 
کشوري، اينجانب به عنوان نماينده سازمان هواپيمايي کشوري 
ايران در ايکائو منصوب شده ا م و در واقع اندوخته و تجربه اينجانب 
در اين سال ها در صنعت موجب شد که وزير راه وشهرسازي و 
رئيس سازمان هواپيمايي به اينجانب اعتماد کند.وي با اشاره به 
اينکه پس از برجام حوزه روابط بين الملل ما ارتقا يافت، گفت: به 
واسطه تحريم ها فاصله و شکاف ما در همه حوزه هاي صنعت، با 
صنعت هوانوردي دنيا بسيار زياد شده بود، ايکائو مرکزي است 
که مي تواند اين فاصله و شکاف را در حوزه هاي دانش، فناوري ، 
ارتباطات بين المللي و ايمني، رفع و ارتباطات بين ش��رکت هاي 

هواپيمايي دنيا برقرار کند و مي توان اين روابط را ارتقا داد.

موافقت کارگروه تخصصي کميسيون عمران 
با کليات تفکيک وزارت راه و شهرسازي

رئيس کميسيون عمران مجلس 
از موافق��ت کارگ��روه تخصصي 
کميس��يون متبوعش ب��ا کليات 
لايح��ه اص��لاح س��اختار دولت 
)تفکي��ک وزارتخانه ها( خبر داد. 
محمدرض��ا رضايي در گفت وگو 

با خبرگزاري خانه ملت، با اش��اره به نشس��ت کارگروه تخصصي 
کميسيون عمران مجلس، گفت: اين نشست براي بررسي لايحه 
اصلاح ساختار دولت)تفکيک وزارتخانه ها( تشکيل شد.نماينده 
مردم جهرم در مجلس ش��وراي اس��لامي، از موافقت اعضاي 
کارگ��روه مذک��ور ب��ا کليات اي��ن لايحه خبر داد و اف��زود: ما با 
تفکيک وزارت راه و شهرسازي موافق هستيم اما نه به شکل و 
سياقي که در گذشته تحت عنوان وزارت راه و ترابري و مسکن 
و شهرس��ازي فعاليت داش��ته است.وي ادامه داد: بايد بحث هاي 
اساسي در خصوص تفکيک وزارتخانه ها صورت بگيرد و انتزاع 
با عجله اين وزارتخانه ها دردي را درمان نمي کند.رضايي با تاکيد 
بر اينکه با تفکيک وزارتخانه ها بايد بسياري از حوزه ها به اين دو 
وزارتخانه اضافه و الحاق شوند، تصريح کرد: بايد تعريف جديدي 
از وظاي��ف و مس��ئوليت هاي اي��ن وزارتخانه ها صورت بگيرد تا 
چابک س��ازي س��اختار دولت رخ دهد.وي با بيان اينکه بسياري 
از س��ازمان هاي موجود در بدنه وزارت راه وشهرس��ازي بايد در 
هم ادغام شود، گفت: کوچک سازي دولت با ادغام وزارتخانه ها 
رخ نداده و اکنون نيز با انتزاع به شيوه اي که دولت لايحه داده 
مخالف هستيم.اين نماينده مردم در مجلس دهم، ادامه داد: ورود 
به جزييات لايحه اصلاح س��اختار دولت با توجه به اصلاحات 
بسياري که نياز دارد زمان بر بوده و در بازه زماني کوتاه رسيدگي 
به آن ممکن نيس��ت.رئيس کميس��يون عمران مجلس شوراي 
اس��لامي، يادآور ش��د: ايجاد دو وزارتخانه در حوزه حمل و نقل 
و مس��کن وشهرس��ازي بايد با در نظر گرفتن تمام جزييات آن و 
با لحاظ ميزان توفيق اين کار صورت بگيرد تا نتيجه شکس��ت 

ادغام اين وزارتخانه ها دوباره با تفکيک تکرار نشود.

نقش موثر بندر انزلی
در کريدور شمال -جنوب 

"سائوراب کومار "سفير کشور هندوستان در تهران ضمن بازديد 
از توانمندي هاي بندرانزلي در ديدار با حس��ين چراغي مديرکل 
بن��ادر و دريانوردي اس��تان گيلان گف��ت: بندرانزلي در کريدور 
ش��مال به جنوب مي تواند نقش خوبي ايفا کند. مديرکل بنادر و 
دريانوردي اظهار کرد: طرح توسعه بندر انزلي در راستاي توسعه 
صادرات و ترانزيت از طريق بندر انزلي به جنوب خليج فارس و 
کش��ورهاي س��ي اي اس بوده است. حسين چراغي با بيان اينکه 
بندرانزلي نزديک ترين مس��ير در کريدور ش��مال به جنوب است 
افزود: در آينده نزديک ش��اهد اتصال بندر انزلي به ش��بکه ريلي 
خواهيم بود که اين آمادگي وجود دارد که تبادلات تجاري بخش 
بزرگي از بازار هند، پاکستان و روسيه از طريق بندر انزلي صورت 
بپذيرد.وي با اش��اره به اينکه بندر انزلي مجهزترين بندر ش��مال 
کشور بوده در حوزه گردشگري دريايي و خطوط مسافرت دريايي 
از بنادر پيش��رو در ش��مال کشور اس��ت، بطوريکه اولين مجتمع 
گردشگري در اين بندر ساخته مي شود خاطرنشان کرد: به دنبال 
ايجاد يک شبکه مسافري در خزر في مابين بنادري چون باکو، 
آس��تارا خان و اکتائو هس��تيم و به دليل جاذبه هاي گردش��گري 
موجود در شمال کشور به دنبال ايجاد خطوط مسافري با استفاده 
از کش��تي هاي کروز در ش��هرهاي ساحلي شمال کشور هستيم. 
مدير کل بنادر و دريانوردي اس��تان گيلان با اش��اره به موقعيت 
جغرافياي��ي جمهوري اس��لامي ايران تصريح ک��رد: بدليل قرار 
گرفتن ايران در مس��ير کريدورهاي بين المللي بس��ياري از تجار 
و س��رمايه گذاران داخلي و خارجي نگاه ويژه اي به بنادر کش��ور 

به خصوص بندرانزلي دارند.

پیشخوان

راه ومسکن

س��خنگوي کميس��يون عمران مجلس،از س��فر 
هياتي از کميس��يون عمران مجلس به کش��ور 
فرانسه خبر داد و گفت: پيگيري سرمايه گذاري 
فرانس��وي ها در دو فرودگاه اصفهان و مش��هد از 
مهم تري��ن اهداف اين س��فر ب��ود. صديف بدري 
در گف��ت وگ��و با خبرگزاري خانه ملت، با اش��اره 
به س��فر دو روزه کميس��يون عمران مجلس به 
کش��ور فرانس��ه، گفت: اين س��فر براي بررس��ي 
توانمندي هاي مالي و فني شرکت VINCI فرانسه 
جهت س��رمايه گذاري در فرودگاه هاي کش��ور و 
همچنين ديدار با نمايندگان مجلس سنا فرانسه 
صورت گرفت.نماينده مردم اردبيل، نير، نمين و 

س��رعين در مجلس ش��وراي اسلامي، ادامه داد: 
در اين س��فر نشس��تي با س��فير ايران در فرانسه و 
رايزن هاي سياسي و اقتصادي کشورمان با چند 
نفر از نمايندگان مجلس سنا برگزار شده و در مورد 
اهداف س��فر و همچنين مسائل في مابين روابط 
تجاري شرکت هاي دو کشور بحث و تبادل نظر 
ش��د.وي افزود: در اين جلسه مقرر شد مشکلات 
مربوط به تبادلات مالي در بانک هاي فرانسه در 
راس��تاي گس��ترش روابط ميان دو کشور هر چه 

س��ريع تر حل ش��ود.اين نماينده مردم در مجلس 
دهم، با بيان اينکه رئيس گروه دوس��تي ايران و 
فرانسه معتقد بود پس از برجام در بين شرکت هاي 
فرانسوي اشتياق خوبي براي سرمايه گذاري و کار 
در ايران ايجاد شده است، افزود: اگر اين علاقه و 
اش��تياق قدرشناسي نشده و از آن نهايت استفاده 

نشود تبديل به ياس و نااميدي مي شود.
وي از آمادگي هيات ايراني حاضر در اين جلسه در 
خصوص بسترسازي کامل براي سرمايه گذاري 
شرکت هاي فرانسوي به ويژه در حوزه هاي حمل 
و نقل هوايي، ريلي و جاده اي و فرودگاهي خبر 

داد.بدري با اشاره به هدف اصلي سفر هيات ايراني 
به کشور فرانسه، گفت: هدف اصلي اين سفر در 
راستاي تفاهم نامه منعقده في مابين دوکشور در 
خصوص بررس��ي توانمندي فني و مالي شرکت 
ونس��ي)VINCI( فرانسه براي سرمايه گذاري در 
فرودگاه ه��اي اي��ران بود.بدري ادامه داد: در اين 
راستا از محل شرکت بازديد شده و طي جلسه اي 
ويژه با مس��ئولان شرکت از جمله رئيس شرکت 
فرودگاهي ونسي وکارشناسان مرتبط، از برنامه ها 
و طرح هاي اين شرکت براي سرمايه گذاري در 
فرودگاه هاي ايران آشنايي لازم صورت گرفت.

بهس�ازي فرودگاه ه�اي اي�ران با س�رمايه  ���
گذاري فرانسوي ها

وي افزود: ش��رکت ونسي براي بهسازي و ايجاد 
ترمينال ه��اي جدي��د مس��افربري و همچني��ن 
مديري��ت برنام��ه ري��زي مس��يرهاي پ��روازي 
فرودگاه هاي مش��هد و اصفهان طرح معماري و 
برنامه ريزي اقتصادي تهيه کرده و پيشنهاد آنان 
س��رمايه گذاري بصورت B.O.T بيست ساله در 

قالب مقررات کشور ما بود.
ب��دري ب��ا اش��اره ب��ه مزاي��اي عملياتي ش��دن 
هم��کاري فرانس��وي ها در فرودگاه هاي ايران، 

گفت: درصورت اجرايي شدن طرح آنان ظرفيت 
جابه جايي مس��افر در دو فرودگاه مذکور نزديک 
دو برابر و براي چش��م انداز بيس��ت س��اله بيش از 
س��ه برابر مي ش��ود.اين نماينده مردم در مجلس 
دهم، با تاکيد بر ضرورت بهره گيري از تجربيات 
موفق کش��ورهاي پيشرفته، افزود: در طرح هاي 
پيش��نهادي فرانسوي ها کس��ب درآمد بيشتر از 
مح��ل مراکز تج��اري و فرصت هاي درآمدزايي 
غير از فروش بليت مس��افر تاکيد و برنامه ريزي 
ش��ده که اين مهم در فرودگاه هاي معتبر دنيا نيز 

عملياتي شده است.
وي ادامه داد: تاکيد مس��ئولان ش��رکت ونس��ي 

فرانسه نهايي شدن قرار داد با ايران تا دو ماه آينده 
بوده و براي آن اعلام آمادگي کامل کردند.

س��خنگوي کميس��يون عمران مجلس شوراي 
اسلامي، يادآور شد: در نهايت مقرر شد کميسيون 
عمران و مسئولان شرکت فرودگاهها و ناوبري 
هوايي کش��ور نهايت مس��اعدت و کمک براي 
عملياتي و تعيين تکليف تفاهم في مابين و تبديل 
ب��ه ق��رار داد نهايي با صرف��ه و به صلاح طرفين 

را انجام دهند.

باانتخابشهرهاياصفهانومشهدصورتميگيرد:

پسازبرجاماشتياقخوبيدربينشرکتهايفرانسويبرايسرمايهگذاريوکاردرايرانايجادشدهاست

سرمايهگذاريفرانسويهادرصنعتهواييايران

کفايتسرمايه،شرطتأسيسايرلاينبازديدکميسيونعمرانازبندرشهيدرجاييبازديدکميسيونانرژيازشرکتراهآهن
سخنگوي کميسيون انرژي مجلس، از 
بازديد روز جاري کميسيون متبوعش از 
شرکت راه آهن جمهوري اسلامي ايران 
خبر داد و گفت:در اين بازديد استراتژي 
و برنامه هاي کوتاه مدت و بلندمدت اين 

ش��رکت براي توس��عه زيرساخت هاي حمل و نقل ريلي بررسي 
مي شود . اسدالله قره خاني در گفت وگو با خبرگزاري خانه ملت، 
افزود: سرمايه گذاري جدي در بخش توسعه راه آهن به تبع آن 
صرفه جويي در مصرف س��وخت هاي فس��يلي، کاهش حوادث 
جاده اي و آس��ايش بيش��تر مردم را به همراه دارد.نماينده مردم 
علي آبادکتول در مجلس شوراي اسلامي، افزود:اگر قطارهاي 
سريع السير و برقي در کشور وجود داشته باشد، علاوه بر کاهش 
مصرف سوخت از بعد زماني نيز صرفه جويي صورت مي گيرد.

عض��و کميس��يون عم��ران مجلس، از 
بازديد اعضاي کميس��يون متبوعش از 
بندر شهيد رجايي و بررسي مشکلات آن 
خبر داد و گفت: مسير عبور کشتي هاي 
قطري از آب هاي خليج فارس و ارزآوري 

کشور از اين حوزه مورد بررسي واقع مي شود. حسين هاشمي تختي 
نژاد در گفت وگو با خبرگزاري خانه ملت، با اشاره به سفر کميسيون 
عمران مجلس به استان هرمزگان، گفت: اين سفر براي بررسي 
مش��کلات عمراني اين اس��تان و همچنين بازديد از بندر ش��هيد 
رجايي در دس��تور کار اس��ت.نماينده مردم بندرعباس، قش��م، 
ابوموسي، حاجي آباد افزود: حضور کميسيون عمران مجلس در 
اين اس��تان براي همکاري جهت تعامل با دولت و دس��تگاه هاي 
اجرايي براي پيشبرد بهتر پروژه هاي عمراني اين مناطق است.

مع��اون وزي��ر راه و شهرس��ازي اعلام 
کرد: موافقت اصولي هايي که س��ازمان 
هواپيماي��ي کش��وري براي تأس��يس 
ش��رکت هاي هواپيمايي ص��ادر کرده 
است، بر اساس کفايت سرمايه و تأمين 

حداقل رقم مذکور است که تعداد هواپيماها نيز مشمول همين 
کفايت س��رمايه اس��ت.علي عابدزاده در گفت وگو با خبرگزاري 
فارس، درباره مصوبه س��ازمان هواپيمايي کش��وري در آيين نامه 
تأس��يس ش��رکت هاي هواپيمايي و تأمين کفايت سرمايه و الزام 
وج��ود پنج فروند هواپيما، اظهار داش��ت: فعاليت ش��رکت  هاي 
هواپيمايي در ناوگان هوايي کشور منوط به آن است که راهکار 
لازم براي انجام عمليات پرواز داش��ته باش��ند و کفايت س��رمايه 

را تأمين کنند.

با وجود افتتاح بيش از 1۸ هزار واحد مسکن مهر پرديس 
موض��وع پاي��ان کار، معرفي به بان��ک و ارايه دفترچه 
فروش اقساطي واحدهاي افتتاح شده در برخي فازها 

در حال تبديل شدن به معضلي جديد است.
به گزارش ايسنا، در شهر جديد پرديس تا کنون بيش 
از 1۸ هزار واحد مس��کن مهر افتتاح ش��ده است. با اين 
حال عدم توفيق در اجراي فرآيند فروش اقس��اطي به 
مش��کلي جديد براي متقاضيان تبديل شده است؛ چرا 
ک��ه عم��ده واحدها به خصوص در فازهاي 5 و ۸ پايان 
کار ندارند، به همين دليل از ش��رايط معرفي به بانک 
برخوردار نيستند و متقاضيان نمي توانند آنها را تحويل 
بگيرند.با اينکه در هفته هاي قبل مديرعامل ش��رکت 
عمران پرديس در نامه هايي جداگانه خواس��تار صدور 
دفترچه اقس��اط براي 4543 واحد در فاز 11 و ۲114 
واحد مسکن مهر در فاز ۸ از طريق بانک مسکن حوزه 
ش��رق اس��تان تهران و شعبه شهر جديد پرديس شده 

بود و حتي عباس آخوندي دس��تور تس��هيل در شرايط 
فروش اقس��اطي واحدهاي مسکوني مهر بدون پايان 
کار را صادر کرد اما ظاهرا هنوز تغييري در شرايط ايجاد 
نشده است.اين موضوع سرانجام صداي متقاضيان را 
درآورده و ب��ه همي��ن دليل در روزهاي اخير نامه اي به 
مديرعامل ش��رکت عمران پرديس نوشتند و خواستار 

رسيدگي به موضوع فروش اقساطي شده اند.

مشکلات جديد مسکن مهر پرديس
سرپرست شرکت هواپيمايي جمهوري اسلامي ايران 
)هما( نوسازي ناوگان، گسترش شبکه پروازي ، ارايه 
خدمات کيفي و بازسازي ساختارهاي همه جانبه هما 

را از مهمترين برنامه هاي اين شرکت اعلام کرد.
به گزارش ايرنا، »فرزانه ش��رفبافي« افزود: ما بايد از 
ظرفيت هاي موجود ايران اير به نحو مناسب استفاده 
کني��م، زي��را مردم ايران حق دارند از پروازهاي ايمن، 
اقتصادي و با کيفيت اس��تفاده کنند و وظيفه ما ارايه 

اين خدمات به مردم است.
وي اظهار داشت: بازسازي ساختاري همه جانبه هما 
با نظام حقوق و دس��تمزد مناس��ب، اصلاح سيس��تم 
مديريت ايمني ، کيفيت و امنيت به همراه اس��تفاده 
از فناوري هاي جديد و ارايه خدمات کيفي در منطقه 
 و جه��ان از مهمتري��ن وظاي��ف م��ا در اين ش��رکت

 است.
ش��رفبافي تاکيد کرد، آموزش منابع انس��اني با توجه 

به نيازهاي ايران اير، استقرار نظام مديريت عملکرد، 
بهب��ود روش��هاي بازرگان��ي و بازارياب��ي با نگاه همه 
جانبه منطقه اي و داخلي، گسترش شبکه پروازهاي 
اي��ران اي��ر، ارتق��اي فرهنگ س��ازماني و مش��تري 
م��داري و بازنگ��ري و بازيابي صندوق بازنشس��تگي 
 هم��ا از ديگ��ر برنامه ه��اي مه��م م��ا در اي��ران اير 

است.

مهمترين برنامه هاي ايران اير از زبان سرپرست جديد

امسال 1000 کیلومتر به راه هاي کشور اضافه مي شود 

تشريح تفاوت هاي شناسنامه فني وملکي با شناسنامه فني ساختمان 

معاون س��اخت و توس��عه راه هاي ش��رکت س��اخت و توس��عه 
زيربناه��اي حم��ل و نق��ل گفت: تا پايان دول��ت يازدهم حدود 
300 کيلومتر راه به افتتاح مي رسد. همچنين امسال هم حدود 
1000 کيلومت��ر راه اصل��ي و آزادراه��ي تکميل و بهره برداري 
مي ش��ود. محمدرضا کدخدازاده در گفت وگو با ايلنا با اش��اره به 
تحقق اهداف شرکت ساخت در توسعه راه هاي کشورگفت: در 
سال مالي گذشته بهره برداري و تکميل 950 کيلومتر راه اصلي و 
آزادراهي را در دستور کار خود قرار داديم که در حال حاضر 611 
کيلومتر از اين هدف گذاري به نتيجه رسيد و پايان سال گذشته 

450 کيلومتر راه اصلي و بزرگراه زير عبور قرار گرفت.

اين مقام مس��ئول تاکيد کرد: البته افتتاح و تکميل پروژه هاي 
باقيمانده منوط به تخصيص اعتبارات مورد نياز در موعد مقرر 

است.
کدخ��دازاده ادام��ه داد: پروژه هاي باقيمانده به طول تقريبا 300 
کيلومت��ر ک��ه ت��ا پايان دولت يازدهم و تا ش��هريورماه به افتتاح 
مي رسند از پروژه هاي ملي کشورمان محسوب مي شوند که با 
افتتاح آن بخشي از کريدور شمال به جنوب و بخشي از کريدور 

شرقي – غربي کشورمان افتتاح خواهد شد.
وي اف��زود: 35 کيلومت��ر از اي��ن پروژه مربوط به افتتاح بزرگراه 
ميان��دوآب – کرمانش��اه در کري��دور غرب کش��ور اس��ت و در 

استان هرمزگان هم 40 کيلومتر از کريدور غربي کشورمان به 
بهره برداري مي رسد.

معاون ساخت و توسعه راه هاي کشور با بيان اينکه پروژه هاي 
راه��ي باقيمان��ده تقريبا از تمام اس��تان هاي کش��ورمان عبور 
مي کنن��د، گف��ت: براي تکمي��ل اين 300 نياز اس��ت کيلومتر 
باقيمان��ده ب��ه 1۸0 ميليارد تومان هزينه نياز داريم. هزينه بري 
قبلا انجام ش��ده و اضافه اعتبارات مورد نياز چيزي حدود 600 

ميليارد تومان بوده است.
وي ادام��ه داد: در س��ال مال��ي ج��اري هم افتتاح و تکميل 990 
کيلومتر راه اصلي و آزادراهي را در دستور کار خود قرار داده ايم 

که تا پايان س��ال 96 اين مس��افت از راه کش��ورمان به افتتاح 
مي رسند.

مديرکل دفتر س��ازمان هاي مهندس��ي و تشکل هاي حرفه اي، 
تفاوت هاي شناسنامه فني و ملکي و شناسنامه فني ساختمان 
را تشريح کرد و گفت: منشا قانوني »شناسنامه فني و ملکي«، 
قانون نظام مهندس��ي س��اختمان مصوب 13۷4 و منشا قانوني 
»شناسنامه فني« قانون پيش فروش ساختمان مصوب 13۸9 
است که اميد است در بازنگري قانون پيش فروش ساختمان اين 

سوء برداشتاز کلمه شناسنامه فني، اصلاح شود. 
منوچه��ر ش��يباني اصل مديرکل دفتر سازمان هاي مهندس��ي 
و تش��کل هاي حرفه اي وزارت راه و شهرس��ازي تفاوت ه��اي 
چندگانه شناس��نامه فني ملکي س��اختمان با شناس��نامه فني 

ساختمان را تشريح کرد.
وي اظهار داشت: اخيرا ابهامات و پرسش هايي بين ذي نفعان، 

مهندس��ان و حتي مس��ئولان امر در خصوص شناس��نامه فني 
س��اختمان و ارتباط آن با شناس��نامه فني ملکي مطرح شده که 
بعض��ا عناي��ت و توجهي به تفاوت هاي اين دو مدرک نش��ده و 

آنها را اشتباها به جاي يکديگر مطرح مي کنند.
شيباني اصل افزود: اين سوء برداشت ناشي از درج عنوان مشابه 
و بسيار نزديک به هم در دو قانون مجزاست که بايد به عنوان 

ايراد قانون نويسي از آن ياد کرد.
وي تصريح کرد: نگارش صحيح قانون حکم مي کند که واژگان 
مترادف يا استفاده شده در قوانين قبلي، بررسي و براي جلوگيري 
از اش��تباه در تفس��ير و برداشت از آن، عناوين جداگانه قيد شود. 
همچنين، وجود دو کلمه شناسنامه فني در هر دو مدرک که در 
دو قانون جداگانه ذکر ش��ده، موجب بروز ابهام و سوء برداش��ت 

شده است.
مديرکل دفتر مهندس��ي و تش��کل هاي حرفه اي وزارت راه و 
شهرس��ازي در تش��ريح تفاوت هاي دو مدرک شناس��نامه فني 

ملکي و شناسنامه فني، مواردي را به شرح زير عنوان کرد:
1. منش��ا قانوني شناس��نامه فني ملکي قانون نظام مهندس��ي و 
کنترل س��اختمان مصوب 13۷4 و منش��ا قانوني شناسنامه فني 

قانون پيش فروش ساختمان مصوب 13۸9 است.

۲. داراي لفظ و عنوان قانوني متفاوت ش��امل شناس��نامه فني و 
ملکي و شناسنامه فني هستند.

3. شناس��نامه فني و ملکي در زمان پايانکار و شناس��نامه فني 
هنگام صدور پروانه ساختمان صادر مي شود.

4. شناس��نامه فن��ي و ملک��ي ح��اوي چگونگ��ي رعاي��ت 
مقررات ملي س��اختمان، ضواب��ط شهرس��ازي و اطلاعات فني 
و ملک��ي س��اختمان و شناس��نامه فني ح��اوي اطلاعات عموم 

ساختمان، مشخصات کلي معماري، سازه و تاسيسات است.
5. شناس��نامه فني و ملکي توس��ط س��ازمان نظام مهندس��ي 
س��اختمان اس��تان و شناسنامه فني توسط ش��هرداري يا ساير 

مراجع صدور پروانه و کنترل ساختمان صادر مي شود.
6. صدور شناسنامه فني و ملکي با پرداخت هزينه آن و صدور 

شناسنامه فني بدون پرداخت، صورت مي گيرد.
۷. براي يک ساختمان يا مجموعه که داراي پروانه ساختماني 
واحد است با هر تعداد واحد و زيربناي متفاوت فقط يک شناسنامه 
فني و ملکي صادر مي ش��ود. اما شناس��نامه فني براي هريک 
از واحدهاي يک س��اختمان ولو با تش��ابه به صورت جداگانه 

صادر مي شود.
۸. شناسنامه فني و ملکي براي خريداران و شناسنامه فني براي 

پيش خريداران صادر مي شود.
اين مس��ئول در وزارت راه و شهرس��ازي تاکيد کرد: با توجه به 
تفاوت هاي دو مدرک شناس��نامه فني ملي و شناس��نامه فني 
بهتر بود تا قانونگذار در قانون پيش فروش ساختمان از واژگان 
ديگ��ري ب��ه جاي شناس��نامه فني اس��تفاده مي کرد تا اولا اين 
اش��تباه بين بهره برداران و اس��تفاده کنندگان به وجود نمي آمد 
و ثانيا عنوان شناس��نامه فني که در واقع برگ مش��خصات آتي 
س��اختمان و عمدتا بر اس��اس پروانه ساختماني صادر مي شود با 
کاربرد اساسي آن که نظم بخشي به پيش فروش ساختمان است 

تطابق بيشتري مي يافت.
ش��يباني اصل اظهار اميدواري کرد تا در بازنگري قانون پيش 

فروش ساختمان اين موضوع مدنظر قرار بگيرد.
تفاوت هاي شناس��نامه فني ملکي و شناس��نامه س��اختمان در 
نام��ه اي به امض��اي مديرکل دفتر س��ازمان هاي مهندس��ي و 
تش��کل هاي حرفه اي وزارت راه و شهرس��ازي، چهارم تيرماه 
سال جاري به مديران کل راه و شهرسازي استان هاي سراسر 
کش��ور، روساي سازمان هاي نظام مهندسي ساختمان استان ها 
و همچنين رياس��ت سازمان هاي نظام کارداني استان ها اعلام 

شده است. 
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پيش�نهاد آنان سرمايه گذاري بصورت 
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